
Protokół nr 36/XXXVI/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 16 września 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -   9.10
Godzina zakończenia - 11.45

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  19 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – zaproponował zmianę w porządku obrad poprzez  wprowadzenie 
w pkt. 4 ppkt. j) projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 81/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 
24  września  2003r.  w  sprawie  procedury  uchwalenia  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości 
materiałów towarzyszących projektowi budżetu

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad sesji wraz z naniesioną poprawką 
zaproponowaną  przez Burmistrza Miasta.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 15 
sierpnia 2009r. do dnia 4 września 2009r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009. 
b) zmieniająca uchwałę Nr 259/XXXIII/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 17 czerwca 2009 

roku w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
c) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
d) w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy z ustaleniami studium. 
e) w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwagi  do  projektu  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej części Drogoasławia, w rejonie obwodnicy Nowej 
Rudy

f) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy, inwestycji z 
zakresu  infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 

g) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej części 
Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy. 

h) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
rejonu ul. Słupieckiej.

i) zmieniająca Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury 
w Nowej Rudzie 

j) zmieniająca uchwałę Nr 81/XI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003r. W 



sprawie  procedury  uchwalenia  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów 
towarzyszących projektowi budżetu

5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XXXV  sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  wręczył  Pani  Dorocie  Nowak  –  Idzi  tytuł 
„Honorowego Obywatela  Nowej  Rudy”,  który  został  jej  przyznany  przez  Radę  Miejską w Nowej 
Rudzie Uchwałą Nr 262/XXXIII/09 z dnia 17 czerwca 2009r. Pani Dorota Nowak – Idzi – jest jedną z 
najbardziej utalentowanych polskich sportsmenek. Pięciokrotnie sięgnęła po tytuł Mistrzyni Polski w 
pięcioboju nowoczesnym oraz 23 razy stawała na podium Mistrzostwa Świata z czego 16 razy jako 
złota  medalistka.  Obecnie  pełni  funkcję  Wiceprezes  Polskiego  Komitetu  Olimpijskiego  ds.  sportu 
kobiet,  marketingu i  współpracy z mediami oraz Prezesa Polskiego Stowarzyszenia Sportu Kobiet. 
Jest również Ambasadorem Polski, Sportu, Tolerancji i Fair Play w radzie Europy.

Pani  Dorota  Nowak  –  Idzi  –  bardzo  podziękowała  za  pamięć  jest  to  dla  Niej  szczególne  wyróżnienie. 
Jednocześnie zobligowała się do patronatu nad wszystkimi imprezami sportowymi organizowanymi przez 
miasto Nowa Ruda. Jest otwarta na każdą inicjatywę.

10 min. przerwa w obradach
po przerwie

na posiedzenie przybywa radny Arkadiusz Michalski

Ad.3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 15 sierpnia 2009r. do dnia 4 września 2009r.  (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny Krzysztof Richter – zapytanie z zakresu  infrastruktury i inwestycji -  budowa targowiska w rejonie  
osiedla Nowego. Kiedy firma EUROMOSTY złoży wniosek  o wydanie pozwolenia na budowę.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – taka możliwość zaistniej po  decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach dla realizacji inwestycji. Zostanie wydana w najbliższym czasie.

Radna Regina Wałęsa - zapytanie z zakresu  infrastruktury i inwestycji – rewitalizacja miasta Nowa Ruda.  
Czy wszystkie prace związane z realizacją zadania rewitalizacja miasta Nowa Ruda z parkingiem i toaletą 
przebiegają zgodnie z planem , czy nie pojawiają się dodatkowe zadania. Kiedy planowane jest zakończenie 
tego zadania.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – mamy dwie umowy dot. realizacji tego 
zadania. I umowa dot. budowy parkingu na zapleczu ul. Boh. Getta. II umowa dot. przebudowy ul. Boh. 
Getta. Odnośnie drugiego zadania na dzień dzisiejszy nie występują roboty dodatkowe, jednak w budowie 
parkingu jest szereg robót dodatkowych. Pod budynkiem, który został przeznaczony do wyburzenia pojawiły 
się  zamurowane  piwnice.  Piwnice  zostały  zasypane  odpowiednim  materiałem  kamiennym.   Kolejne 
dodatkowe roboty to gruzowisko pozostałe po starym browarze wbudowane w nawierzchnie przeznaczona 
na  konstrukcję parkingu. Gruzowisko zostało usunięte a nawierzchnia utwardzona materiałem kamiennym. 



Ostatnim dodatkowym elementem to mury oporowe, których stan techniczny był  na tyle zły,  że jeden z 
murów  uległ awarii. W tej chwili trwa projektowanie w zakresie nowych murów. Jeżeli chodzi o zagrożenia 
terminowe  to żaden z wykonawców nie zgłasza roszczeń terminowych.

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 15 sierpnia 2009r. do dnia 4 września 2009r. 

Ad. 4. Podjęcie uchwał:

a)   w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.  

Skarbnik Miasta  Jan Szeląg – zwiększa się deficyt  o kwotę 760.480zł do wysokości 2.335.070zł, który 
zostanie pokryty przychodami z emisji obligacji komunalnych. 

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

na posiedzenie przybywa radny Tomasz Kuczaj 

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 280/XXXVI/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.

b)   zmieniająca uchwałę Nr 259/XXXIII/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 17 czerwca 2009 roku w   
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Skarbnik  Miasta  Jan  Szeląg  –  zmiana  wynika  z  faktu  zmiany zarówno  wartości  kosztorysowych  jak  i 
ostatecznych kwot wynikających z przeprowadzonych przetargów dla projektu Rewitalizacji Miasta Nowa 
Ruda, zmiany harmonogramu robót i harmonogramu płatności za wykonane prace.  Zwiększyła się kwota 
udziału  własnego  w  roku  2010  dla  realizacji  zadania  „Rewitalizacja  miasta  Nowa  Ruda  ul.  Rynek  i 
Bohaterów Getta - przebudowa zabytkowego rynku wraz z restauracją Ratusza” oraz płatności w roku 2010 
za zadanie „Rewitalizacja miasta Nowa Ruda przebudowa ul. Bohaterów Getta i Małej –  celem poprawy 
dostępności  turystycznej  noworudzkiego rynku”.  Zwiększyła  się  także zmiana udziału własnego w roku 
2011 w zadaniu „Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul. Rynek i Bohaterów Getta - przebudowa zabytkowego 
rynku wraz z restauracją Ratusza”. W ślad za tym zmianie uległy również  kwoty poszczególnych emisji, ich 
ilość w danym roku a także  daty wykupu.

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr 259/XXXIII/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 17 czerwca 2009 roku w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 



uchwałę Nr 259/XXXIII/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 17 czerwca 2009 roku w sprawie emisji 
obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 281/XXXVI/09

zmieniającą uchwałę Nr 259/XXXIII/09 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 17 czerwca 2009 roku w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

c)  w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.  

Skarbnik Miasta Jan Szeląg - obligacje zostaną wyemitowane w związku z koniecznością sfinansowania 
wydatków w latach 2009-2010  dla realizacji projektów:
- Rewitalizacja miasta Nowa Ruda ul. Rynek i Bohaterów Getta - przebudowa zabytkowego rynku wraz z 
restauracją Ratusza
- Rewitalizacja miasta Nowa Ruda przebudowa ul. Bohaterów Getta i Małej –  celem poprawy dostępności 
turystycznej noworudzkiego rynku.
- „Tak jak Pat i Mat – promowanie sąsiedzkich wzorców i tradycji kulturowych oraz atrakcji turystycznych 
terenu pogranicza w miastach Broumov i Nowa Ruda”
Zasadą  przy  realizacji  projektów  współfinansowanych  ze  środków  Unii  Europejskiej  jest  refundacja 
wydatkowanych środków będących udziałem Unii Europejskiej w realizacji projektu. Otrzymana refundacja 
pozwoli na wykup poszczególnych emisji obligacji.

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna. Jednocześnie Komisja przypomina o przedstawienie wskaźników zadłużenia.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – przedstawi Komisji prognozę aż do roku 2020.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

Radny Janusz Staniocha – czy deficyt będzie czysto papierowy czy zapisany w deficycie.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – wiemy,  że środków z UE w tym roku nie otrzymamy w związku z tym 
ściągamy dochody z tego tytułu, zwiększamy deficyt gdyż bierzemy obligacje za tą część unijną. Deficyt jest 
większy i zadłużamy się  ale w tej części nie jest to brane do wskaźnika zadłużenia.

Radny Piotr Wróbel – rozumie, że obligacje nie spowodują zmiany wskaźników zadłużenia z czym nie może 
się zgodzić bo na dany moment ten dług będzie. Do momentu otrzymania środków z UE będzie powiększało 
deficyt.

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – zgodnie z ustawą o finansach publicznych ta część nie będzie brana pod uwagę 
jeśli chodzi o zadłużenie jest to tzw. wyłączenie.

Radny Piotr  Wróbel  – rozważając całkiem teoretycznie taką sytuację,  zaciągamy zobowiązane w formie 
obligacji.  Mamy kredyt  realizujemy zadanie i  nagle Urząd Marszałkowski  w 2010 roku stwierdza,  że z 
uwagi na kryzys Nowa Ruda środków nie otrzyma. Jak w tym momencie będą wyglądały wskaźniki, jest ten 
dług a wskaźniki są wyższe czy też nie.

Skarbnik  Miasta  Jan  Szeląg  –  teoretycznie  taki  problem  może  zaistnieć  ale  nie  sądzi,  że  Urząd 
Marszałkowski nie wywiąże się z umowy.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – na dzień dzisiejszy podejmujecie państwo decyzję dot. emisji obligacji 
dot. całego projektu. Obecnie uruchomione zostały dwa zadania  i są to zadania które nie wykraczają po za 
udział własny jeżeli chodzi o cały program rewitalizacji 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 282/XXXVI/09



w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

d)    w   sprawie stwierdzenia zgodności  projektu miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla   
wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy z ustaleniami studium.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  Krzysztof  Budzyna  -  uchwałę  podejmuje  się  w  celu 
spełnienia wymogu ustawowego zawartego w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Po 
stwierdzeniu zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego projekt planu będzie 
mógł zostać uchwalony przez Radę Miejską Nowej Rudy.

Pan Adrian Luszka – omówił załącznik mapowy do uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  stwierdzenia  zgodności  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla 
wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy z ustaleniami studium.

Radny Janusz Staniocha – jakie są obostrzenia odnośnie kolorystyki domów i płotów i z czego to wynika.

Pan Adrian Luszka – obostrzenia dot.  całego planu. Tereny będą bardzo widoczne z obwodnicy dlatego 
chcieliby utrzymać porządek i ład przestrzenny. Odnośnie kolorów elewacji chcieliby wyeliminować zbyt 
jaskrawe kolory.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Krzysztof Budzyna – Rada Miejska musi  stwierdzić czy 
projekt planu jest zgodny z zapisami Studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda. Analiza przeprowadzona na poziomie urzędu oraz autorów projektu stwierdza, 
że  taka zgodność występuje  stąd przedkładamy państwu projekt  uchwały w sprawie  zgodności  projektu 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wschodniej  części  Drogosławia,  w  rejonie 
obwodnicy Nowej Rudy z ustaleniami studium.

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  stwierdzenia  zgodności  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla 
wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy z ustaleniami studium.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 283/XXXVI/09

w sprawie  stwierdzenia  zgodności  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla 
wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy z ustaleniami studium.

15 min. przerwa w obradach
po przerwie

e)    w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwagi    do  projektu  miejscowego  planu   
zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej części   Drogosławia  , w rejonie obwodnicy   Nowej Rudy.  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – zostały wniesione dwie uwagi obie 
przez   Pana  Lesława  Kośniewskiego.  Wystąpił  o  uwzględnienie  swojego wniosku o  wydanie  decyzji  o 
warunkach  zabudowy i  zagospodarowania  terenu  z  dnia  23  marca  2009  r.  jako  wniesionej  uwagi  do 
przedmiotowego  projektu  planu.  Uwaga  dotyczy działek  nr:  17  (częściowo zlokalizowanej  na  obszarze 
planu) oraz 19 (w całości zlokalizowanej na obszarze planu), Obręb 2, AM-2 w Nowej Rudzie.
Zakres merytoryczny nieuwzględnienia uwagi dotyczy: 



a)  przeznaczenia  części  działki  nr  17 na poszerzenie  istniejącej  drogi  (dz.  nr  18) i  przeprowadzenie jej 
dodatkowego odcinka (w projekcie mpzp oznaczonej symbolem A24.KDW),
b) parametrów powierzchni zabudowy i jej wysokości; projekt planu przewiduje możliwość lokalizowania 
budynków  mieszkalnych  o  powierzchni  zabudowy  maksymalnie  180  m2,  a  składający  uwagę  zakłada 
możliwość lokalizowania budynków o powierzchni zabudowy do 500 m2,

c) ilości kondygnacji budynków; projekt planu zakłada możliwość lokalizowania zabudowy mieszkaniowej o 
wysokości maksymalnie 2 kondygnacji, a składający uwagę zakłada możliwość lokalizowania budynków o 
wysokości maksymalnie 3 kondygnacji.
Nieuwzględnienie uwagi w odniesieniu do przeznaczenia części działki nr 17 na poszerzenie istniejącej drogi 
i  przeprowadzenia  jej  dodatkowego  fragmentu  wynika  z  konieczności  zapewnienia  racjonalnej  obsługi 
komunikacyjnej planowanych terenów pod zabudowę, zabezpieczenia terenu pod realizację infrastruktury 
technicznej,  zapewnienia bezpieczeństwa w ruchu drogowym oraz stworzenia możliwości poruszania się 
pojazdów specjalistycznych w sytuacjach kryzysowych.  Nieuwzględnienie uwagi  dotyczącej  parametrów 
powierzchni zabudowy i jej wysokości wynika z konieczności ochrony ładu przestrzennego oraz dziedzictwa 
kulturowego, tj. dostosowania nowoprojektowanej zabudowy (znajdującej się w zasięgu strefy K – ochrony 
krajobrazu kulturowego) do gabarytów budynków już istniejących przy ul.  Zdrojowisko z jednoczesnym 
zachowaniem jako dominanty zabytkowego Domu Zdrojowego zlokalizowanego na terenie: A4.U1 (objętym 
strefą A – ochrony konserwatorskiej) oraz konieczności utrzymania reżimu w topografii sylwety założenia 
przestrzennego  (w  rejonie  ul.  Zdrojowisko)  uwarunkowanego  historycznie,  z  właściwą  ekspozycją  w 
krajobrazie od strony zachodniej, południowej i wschodniej. 

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Krzysztof Budzyna – dzisiaj radni otrzymali poprawiony 
projekt uchwały. Wniesiono poprawki edytorskie w § 1 poprawiono wypunktowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – w § 1 pkt. 5  jest  zapis „Rada Miejska uwzględnia/ nie uwzględnia”. 
Przyjmujemy, że „Rada Miejska nie uwzględnia” i takie zapytanie poddaje pod głosowanie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały (nie 
uwzględnienia uwag)  w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi  do projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej części  Drogosławia, w rejonie obwodnicy  Nowej 
Rudy.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 284/XXXVI/09

w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwagi  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy.

f)    w sprawie rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych w miejscowym planie  zagospodarowania   
przestrzennego dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy, inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – na wstępie prosi o poprawienie błędów 
edytorskich. Edytor tekstów pomimo usilnych starań pisze Nowa Ruda małą literą. Należy to poprawić w 
tytule uchwały i uzasadnienia. Uchwałę podejmuje się w celu spełnienia wymogu ustawowego zawartego w 
art. 20 ust.1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Rada Miejska przed przystąpieniem 
do uchwalenia miejscowego planu rozstrzyga o sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu 
infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich  finansowania. 
Realizacja  inwestycji  będzie  przebiegać  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami,  w  tym m.in.  z  prawem 
budowlanym, o zamówieniach publicznych, o samorządzie gminnym, gospodarce komunalnej i o ochronie 



środowiska. Inwestycje w zakresie przesyłania i dystrybucji paliw gazowych, energii elektrycznej i ciepła 
realizowane będą w sposób określony zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami.  Realizacja  i  finansowanie 
inwestycji  w  zakresie  infrastruktury  technicznej  będzie  przedmiotem  umowy  zainteresowanych  stron. 
Prognozowane źródła finansowania przez gminę: dochody własne, dotacje, pożyczki preferencyjne, fundusze 
Unii Europejskiej, udział podmiotów gospodarczych. 

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy, inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy, inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 285/XXXVI/09

w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego dla wschodniej części Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy, inwestycji z zakresu 
infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich  finansowania,  
zgodnie z przepisami o finansach publicznych.

g)   w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wschodniej  części 
Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy. 

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wschodniej  części 
Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy. 

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wschodniej  części  Drogosławia,  w 
rejonie obwodnicy Nowej Rudy. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 286/XXXVI/09

w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wschodniej  części  
Drogosławia, w rejonie obwodnicy Nowej Rudy.

h)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu   
ul. Słupieckiej.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – do chwili obecnej obowiązuje uchwała 
Rady  Miejskiej  Nr  365  z  2006r.  Sąd  uchylił  uchwałę  o  miejscowym  planie  zagospodarowania 



przestrzennego dla rejonu ul.  Słupieckiej.  W wyniku zapytań,  które wystosowano do nadzoru prawnego 
Urzędu  Wojewódzkiego  nie  uzyskano  jednak  jednoznacznej  odpowiedzi  w  jakim  momencie  procedury 
należy rozpocząć dlatego dla bezpieczeństwa rozpoczyna procedury od początku czyli od przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu dla rejonu ul. Słupieckiej. Plan obejmuje obszar  około 90 ha, znajdujący 
się w Słupcu. Przylega on od południa do linii kolejowej i będzie przecięty drogą wojewódzką nr 381 (ul. 
Słupiecka). W jego zasięgu znajduje się m.in. Osiedle Waryńskiego oraz  rozległe tereny rolne, na których 
można byłoby wprowadzić nową zabudowę i zagospodarowanie. Omawiany obszar sąsiaduje bezpośrednio z 
obszarem  objętym  obowiązującym  „miejscowym  planem  zagospodarowania  przestrzennego  drogi 
alternatywnej  dla  drogi  wojewódzkiej  nr  381  w  Nowej  Rudzie”  oraz  wiąże  się  z  obowiązującym 
„miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie Góry Wszystkich Świętych w 
Nowej  Rudzie”.  Dogodne  połączenie  wyznaczonych w obu tych  planach  dróg z  ul.  Słupiecką  wymaga 
zapewnienia  przejścia  przez  obszar  objęty  niniejszą  uchwałą.  Te  powiązania  tworzą  możliwość 
alternatywnego przejazdu - w stosunku do drogi wojewódzkiej nr 381 – pomiędzy historycznym centrum 
Nowej Rudy a Słupcem, oraz zapewnią bezpośredni i bezkolizyjny przejazd od tej drogi wojewódzkiej do 
planowanego zagospodarowania sportowo-rekreacyjnego na Górze Wszystkich Świętych.

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna. Prosi o przybliżenie powody unieważnienia przez sąd poprzedniej uchwały.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – pierwszy powód to brak stwierdzenia o 
zgodności miejscowego planu ze studium uwarunkowań, drugi to stawka zerowa opłaty planistycznej dla 
gruntów gminnych, trzeci to ograniczenie prawa własności  i to, że w uzasadnieniu do uchwały nie wskazano 
przyczyn ograniczenia praw własności. Prosi o poprawienie w uzasadnieniu do uchwały błędu edytorskiego 
w nazwie ulicy jest Słupecka ma być oczywiście Słupiecka.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ul. 
Słupieckiej.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ul. 
Słupieckiej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 287/XXXVI/09

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu 
ul. Słupieckiej.

i)    zmieniająca Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. w   
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie. 

Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Kultury Wojciech  Kołodziej  -  prosi  o  wniesienie  poprawki  do  schematu 
organizacyjnego w końcowej tabelce zostało przeoczone stanowisko Kierownika „Zespołu Pieśni i Tańca”. 
To stanowisko funkcjonowało w schemacie organizacyjnym przez cały czas.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie. 

Radny Bogusław Frącek – poprosił o wniesienie poprawki do schematu organizacyjnego

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniesienie poprawki do schematu organizacyjnego 
poprzez wpisanie stanowiska Kierownika „Zespołu Pieśni i Tańca Nowa Ruda”

Rada Miejska 21 głosami „za” 



wprowadziła  poprawkę  do  projektu  uchwały  zmieniającego  Uchwałę  Nr  237/XXVIII/05  Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 26 stycznia 2005r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi 
Kultury w Nowej Rudzie. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Wojciech Kołodziej- zmiany w schemacie organizacyjnym wynikają z 
dwóch przyczyn pierwsza to zmiana czysto kosmetyczna wycięto dział promocji,  który już w MOK nie 
funkcjonuje, zmianie też uległa nazwa dawnego  Działu Imprez  na Dział Kulturalno – Artystyczny.  Druga 
zmiana dot. pionu kierowniczego Kierownika Gospodarczego. Obowiązki jakie miał Pan Gajda uległy dużej 
zmianie,  został  obciążony  dodatkowo  obowiązkiem  pozyskiwania  środków  z  UE.  Robi  to  z  dużym 
powodzeniem dlatego sprawiedliwym i dobrym posunięciem byłoby zamienienie stanowiska Kierownika 
Gospodarczego na Zastępcę Dyrektora MOK.

Radny Piotr Wróbel – jaki byłby to skutek dla budżetu MOK.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury Wojciech Kołodziej – w dziale płać praktycznie nic się nie zmienia.

Radna Irena Caryk – punkt informacji turystycznej nie  do końca spełnia oczekiwania turystów. Problem 
powinien  zostać  przedyskutowany  przez  radnych i  pracowników Wydziału  Promocji.  Turyści  oczekują 
informacji o historii Nowej Rudy. Dobrze byłoby  by ktoś pokazał turystom to co najciekawsze w naszym 
mieście. Punkt ten nie powinien spełniać tylko roli  informacyjnej ale rolę promocji turystyki.   Należ się 
zastanowić czego oczekujemy od tego punktu i kto powinien znaleźć tam zatrudnienie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o wypowiedź Burmistrza w temacie proj. uchwały.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – projekt był z nim omawiany i konsultowany. Uzyskał jego akceptację.

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający Uchwałę  Nr  237/XXVIII/05 Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  26 stycznia  2005r.  w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 288/XXXVI/09

zmieniającą Uchwałę Nr 237/XXVIII/05 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie z  dnia 26 stycznia 2005r.  w 
sprawie nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Nowej Rudzie.

j)    w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów   
towarzyszących projektowi budżetu.

Skarbnik  Miasta Jan Szeląg - główna zmianą w stosunku do obecnie obowiązującej uchwały jest zmiana 
terminu  przygotowania  materiałów do kolejnych  lat  budżetowych  przez  jednostki  organizacyjne  Miasta 
Nowa Ruda oraz wydziały Urzędu Miejskiego w Nowej Rudzie. Obecnie termin ten ustalony jest na dzień 
15  października   roku  przedbudżetowego.  Zmiana  terminu  na  dzień  30  września  spowoduje  lepszą 
weryfikację  planowanych  w  budżecie  na  kolejne  lata  zadań  w  zakresie  prac  remontowych  i  zadań 
inwestycyjnych, szczególnie w zakresie prac nie kontynuowanych lecz nowozaplanowanych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie procedury uchwalania budżetu miasta oraz rodzaju i  szczegółowości materiałów towarzyszących 
projektowi budżetu.

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna..

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 81/XI/03  Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003r. w sprawie 



procedury uchwalania budżetu miasta oraz rodzaju i szczegółowości materiałów towarzyszących projektowi 
budżetu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 289/XXXVI/09

zmieniający uchwałę Nr 81/XI/03  Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 24 września 2003r. w sprawie  
procedury  uchwalania  budżetu  miasta  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów  towarzyszących 
projektowi budżetu.

Ad.5. Odpowiedzi na interpelacje.

Radny Henryk Zimoch – w związku z zapytaniem, które złożył na sesji odnośnie  pieców do wypalania 
łupku  ogniotrwałego  znajdujących  się  na  terenie  byłej  Kopalni  Węgla  Kamiennego  „Piast”. 
Otrzymał  odpowiedź,  że  zostało  w  tej  sprawie  wysłane  pismo  do  Starostwa  Powiatowego  w 
Kłodzku. Chciałby znać nazwisko osoby w Starostwie, która się tym tematem zajmuje.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – nie potrafi wskazać osoby, która jest 
odpowiedzialna  za  tę  sprawę,  również  nie  otrzymał  jeszcze  odpowiedzi  w  temacie  tych  zabytkowych 
obiektów. Wydział ze swojej strony może jeszcze o tej sprawie powiadomić konserwatora zabytków z prośbą 
o zabezpieczenie obiektów z uwagi na ich zły stan techniczny.

Radny Henryk Zimoch –  korzystając jeszcze z faktu, że na sali obecny jest radny Rady Powiatu Kłodzkiego 
Pan Paweł Marciniak poprosił o poruszenie tego ważnego tematu na sesji Rady Powiatu.

Pozostali radni nie zgłosili uwag do otrzymanych odpowiedzi.

Ad.6. Interpelacje radnych.

Radny Krzysztof Richter – w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej wnosi o przeprowadzenie 
wizji na ul. Kolejowej w celu określenia stanu technicznego chodnika ( strona parzysta).

Radna  Regina  Wałęsa  –  dotyczy  wykonania  chodnika  wzdłuż  ul.  Słupieckiej  od  ul.  Waryńskiego  do 
przejazdu kolejowego oraz przejścia dla pieszych przez skrzyżowanie ulic Waryńskiego oraz Słupieckiej z 
osiedla XXX-lecia.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – interpelacja zostanie przesłana do właściwego adresata. Zadanie jest 
bardzo potrzebne i od dawna jest wnioskowana jego realizacja. Jest to jeden z wniosków  które złożyliśmy 
do programu wojewódzkiego dot.  modernizacji  dróg wojewódzkich,  kolejny zadaniem była  przybudowa 
skrzyżowania drogi 381 z ul. Kwiatkowskiego i Radkowską.

Radny Zbigniew Radgowski  – wnosi  o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych o wprowadzenie do 
zakresu inwestycji budowę chodnika na moście i odcinku drogi od ul. Parkowej do ul. Słupieckiej. Wnosi 
również,  by władze miasta w porozumieniu z DSDiK wybudowały chodnik od os.  Waryńskiego wzdłuż 
drogi wojewódzkiej 381.

Radna  Regina  Wałęsa  –  wnioskuje  o  przygotowanie  projektu  na  ciąg  pieszych  od  ul.  Chopina  do  ul. 
Kwiatowej  w  celu  poprawy  bezpieczeństwa  mieszkańców  osiedla  Waryńskiego  wraz  z  możliwością 
bezpiecznego przejścia przez tory.

Radny Jerzy Pulit – prosi o wystąpienie z pismem do Zarządu Dróg Powiatowych o wybudowanie chodnika 
na ul. Kwiatkowskiego od numeru 46 do nr 76.

Radna  Irena Caryk  – prosi  o  zdiagnozowanie  problemu mieszkańców ul.  Zaułek 7:  jakie  korzyści  dała 
budowa mieszkań socjalnych, z jakimi problemami spotykają się pracownicy socjalni MOPS mający pod 
opieką osoby z budynku przy ul. Zaułek 7 i jakie problemy ma zarządca np. ile rodzin nie płaci czynszu za 



zajmowane mieszkanie.

Radny Janusz Staniocha – w związku z rozpoczętymi robotami przy regulacji  rzeki  Włodzicy w rejonie 
Drogosławia, prosi o przedstawienie informacji o stanie zaawansowania robót odwadniających przy ul. Stara 
Droga nakazanych SRK.

Ad. 7. Zapytania radnych. 

Radny Henryk  Zimoch  –  zapytanie  dot.  budynku  przy  ul.  Stara  Droga  58  gdzie  od  momentu  wejścia 
kanalizacji sanitarnej stoi woda w piwnicach (ok. 30cm.) Prosi o przyspieszenie prac w tym temacie. Kolejne 
zapytanie  dot.  przycinki  drzew  przy  posesji  ul.  Świdnicka  99  i  52  bardzo  prosi  po  raz  kolejny  o 
przyspieszenie  prac.   Następna  ważna  sprawa to  oświetlenie  ul.  Jawornik ma  informację,  że  w ramach 
zaoszczędzonych środków zostaną rozpoczęte „jakieś”  prace.

Dyrektor  ZGKiM  Marian  Zdunek  –  odnośnie  przycinki  ma  zapewnienie,  że  prace  rozpoczną  się  od 
przyszłego tygodnia. Sprawa wycieku wody ul. Stara Droga pracuje nad naprawą tej awarii ZWiK.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – odnośnie rozdysponowania wynikłych 
oszczędności  do  Wydziału  którym kieruje  nie  dotarł  żaden  wniosek  odnośnie  oświetlenia  ul.  Jawornik. 
Jednak aby rozpocząć prowadzenie inwestycji na ul. Jawornik w pierwszej kolejności musi takie zadanie 
zostać  w  prowadzone  do  budżetu  miasta  a  takiego  zadania  nie  ma.  Dodał,  że  pozwolenie  na  budowę 
oświetlenia jest nadal ważne.

Radny Henryk Zimoch – na posiedzeniach Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji zapewnienia były 
inne, że przynajmniej jakieś prace zostaną rozpoczęte.

Radny Janusz Staniocha – temat był przedmiotem dyskusji KPPiK w dniu 10 września br. i wniosek został 
wystosowany do wydziału. Na spólnym posiedzeniu z Komisją Gospodarczo – Budżetową jako priorytet 
wskazany  został  monitoring  a  gdy  zostaną  oszczędności  ewentualnie  zostaną  rozpoczęte  prace  na  ul. 
Jawornik. Jednak nie było konkretnych podziałów środków.

Radny Arkadiusz Michalski – w ostatnim czasie mieszkańcy otrzymują informacje od ZGKiM odnośnie 
dopłat za wodę. Dopłaty wynikają z tzw. uchyłków. Prosi o wskazanie podstaw prawnych takiego działania, 
czy takie pobieranie opłat jest zgodne z obowiązującymi przepisami. Czy tak samo są traktowani mieszkańcy 
płacący ryczałtem i mieszkańcy zobligowani do zamontowania wodomierzy.

Ad.8. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – poinformował, że radny Tomasz Kuczaj złożył w dniu 
dzisiejszym pisemną rezygnację z prac w Komisji Rewizyjnej  (pismo – zał. nr 3) , jednocześnie prosi by 
radni zechcieli zgłaszać się do prac  w ww. Komisji. Poinformował również , że radnym została dostarczona 
„  Informacja  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  Komisariatu  Policji  w  Nowej  Rudzie  za 
miesiąc sierpień 2009r.” ( informacja – zał. nr 4) stwierdził, że temat ten powinien być przedmiotem obrad 
Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji.

Radny Piotr Wróbel – prosi  Prezesa spółki CTS o informacje nt. sytuacji w spółce, problemach. Słyszał 
sygnały o problemach z instalacją przeciwpożarową. Kolejne pytanie jak wygląda rekrutacja w Polsko – 
Czeskiej  Wyższej  Szkole Biznesu i  Sportu, czy jest  szansa, że w tym roku zostanie uruchomiony nowy 
oddział. Pytanie wynikają z z troski bo na różnych forach internetowych są niejednoznaczne wypowiedzi 
dlatego woli zapytać u źródła.

Prezes  CTS  sp.  z  o.o.  -  Paweł  Marciniak  –  najlepiej  sytuację  spółki  przedstawiłby  na  forum Komisji 
Gospodarczo  –  Budżetowej  chciałby  tylko  dodać,  że  wszystko  co  było  planowane  zostało  wykonane. 
Odnośnie szkoły to jest przygotowana do przyjęcia nowych studentów, nabór jest  prowadzony.  Na dzień 
dzisiejszy   nie  ma  żadnych  zagrożeń   jest  robione  wszystko  by  otworzyć  nowy  rok  akademicki  1 
października br. 

Radna  Regina  Wałęsa  –  chciała  przekazać  opinię  mieszkańców  Słupca,  opinię  bardzo  pozytywną. 



Mieszkańcy dostrzegają, że zieleń jest bardzo zadbana jest bardzo schludnie i estetycznie.

Radny Bogusław  Frącek  –  poinformował  członków Komisji  Zdrowi  i  Ekologi,  że  posiedzenie  komisji 
odbędzie się 23 września 2009r. o godz. 9.00.

Radny Zbigniew Radgowski – ul. Radkowska wyłamana barierka, prosi o przyspieszenie wykonania prac.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – zgłoszenie zostało przesłane do Zarządu Dróg Powiatowych w 
Kłodzku.

Radny Henryk Zimoch -  był  przeprowadzany remont  studzienek kanalizacyjnych ul.  Czarnej  do mostu. 
Część studzienek zostało wyczyszczonych, usunięto tylko część tzw. szlamu reszta zalega na ulicy. Prosi o 
interwencję by wyczyszczono pozostałe studzienki w kierunku mostu.

 
Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej  zamknął 
XXXVI sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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